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LMU i Digterparken synes, det er glædeligt, at der er fokus på boliger til borgere med senhjerneskade. Med 
en center til den målgruppe, vil det give flere muligheder for at lave målrettede indsatser. Netop den 
målgruppe er svær at integrere i almindelige plejeboliger, da der ofte er forskellige behov og ønsker. 
Det er vigtigt, at der fra starten af inddrages fagpersoner i indretning af nybyggeriet, så det på den måde 
vil blive udnytte optimalt.  
 
Vi kan være bekymret for, at der vil blive bygget for mange i plejeboliger i Grenaa området. Vi har noteret, 
at demografi-tallene viser et øget antal ældre. Hvis der bliver bygget flere plejeboliger i Grenaaområdet, 
vil vi gerne, at der er en opmærksomhed på de øvrige plejeboliger ikke rammes økonomisk med belægnings-
fradrag i overgangsperioden. 
Det er en god ide, at placerer få aflastningspladser på alle plejeboligerne. Det er dog vigtigt, at det kun er 
aflastningspladser og ikke de øvrige typer midlertidige pladser, da der ofte er en høj sygeplejefaglig kom-
pleksitet. Ved at flytte aflastningspladserne vil det kunne give mindre belægning på Korttidsafdelingen. 
Derfor mener vi, at der inden åbning af Posthaven, bør tænkes om Korttidsafdelingen kan tage flere borge-
re med §140 og §86, som er på Døgn i dag – andre end borgere med neurologiske udfordringer, som jo nok 
vil høre under det nye center. Det kræver dog et øget fokus på den terapeutfaglige normering og mulighed 
for indkøb af relevante træningsredskaber på Korttidsafdelingen. 
 
Vi tænker, det er en god ide med ægtefælleboliger, da der ikke er meget plads for et ægtepar i de nuvæ-
rende plejeboliger. Vi er dog bekymret for, om der vil være et flow i disse boliger. Vi oplever ofte, at den 
ene ægtefælle er mere rask end den anden, når ægtefæller flytter ind i en plejebolig. Vi kan være bekym-
ret for, at den efterladte ægtefælle vil optage en sådan bolig, så der ikke vil være et flow til gælde for 
andre ægtepar. Hvis man antager, at den efterladte vil flytte i en almindelig plejebolig efter tabet af 
ægtefælle, vil vi gerne gøre opmærksom på, at det i en høj alder altid er ekstra ressourcekrævende at 
skulle flytte – også selvom der flyttes internt i plejecenteret. Tilvænning til en ny bolig kræver kræfter hver 
gang. 
 
Vi hælder til nybyggeri af et fælles center for at opnå en synergieffekt – dog med adskillelse mellem demens 
og senhjerneskade. Vi er delte om placeringen. Der kan være rekrutteringsudfordringer, hvis centeret ligger 
i Grenaa. Men det kunne også øge tilflytning til Grenaa, hvis nyt personale ønsker at flytte hertil. Hvis 
centeret ligger i Auning, vil vi højst sandsynligt ikke få personale til at flytte hertil. 
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